
 
 
 
 

 
 

 
„Клеветник наноси штету истовремено тројици, 

Јер вређа и оклеветаног и оног коме говори и самог себе“ 
 

Св. Василије Велики 
 
 

КЛЕВЕТЕ И НЕИСТИНЕ КАО НАЧИН СИНДИКАЛНЕ БОРБЕ 
 

         У покушају да јавности, а нарочито оним колегама које су злоупотребили 
да и даље штрајкују, додуше на Законом прописан начин, представници три 
(читај: 2 и по) синдиката и даље обмањују стручну и другу јавност различитим 
дописима, износећи, при томе, бројне неистине и клевете, пошто ни сами не  
знају како да изађу из ћорсокака, односно како да окончају штрајк за који је 
јасно да више никакав конкретан резултат не може донети, а поготово не 
било какво повећање зарада, сем онога утврђеног у Протоколу, који Влада 
Србије сматра важећим. Подсећамо да је школама ових дана дистрибуирано 
више памфлета, а нарочито на онај који је објављен на сајтовима три 
синдиката у штрајку од 01.03. о.г. под насловом „Директори отказују 
послушност“ и у коме се каже да су „активи директора београдских општина 
Звездара и Земун, једногласно донели Одлуку да подржавају штрајк и да 
штрајкачима неће смањивати зараду за време проведено у штрајку“, као и на 
допис „Ко лаже тај и краде“ у коме је „коначно раскринкана лажљива тројка 
Обрадовић-Павловић-Ковач“, али и на неке друге којима се додатно 
мотивишу штрајкачи да истрају у бесмисленом и већ одавно окончаном 
протесту.  
         Овом приликом нећемо улазити у то шта мисле поменути активи 
директора, јер су они и сами данас демантовали наводе из квазисаопштења 
које су потписала два лидера синдиката и секретар ГСПРС „Независност“ за 
лидера тог синдиката, већ ћемо прокоментарисати допис „Ко лаже тај и 
краде“, иако га је у највећем делу већ појаснио сам министар просвете, 
дописом број 601-00-1/2011-01/9 од 23.02. ове године и из којега је потпуно 
јасно да је Протокол за Владу валидан документ и да ће Влада испоштовати 
договорено. Подсећамо да се у том допису насловљеном на начелнике 
школских управа и директоре свих школа, а који можете преузети са нашег 
сајта, каже да је: „потписивањем Протокола Влада прихватила повећање 
зарада у просвети изнад пораста предвиђеног буџетом, а у складу са 
остваривањем раста буџетских прихода“ и позвала репрезентативне 
синдикате да се „на основу остварења буџетских прихода у првом кварталу 
сагледају могућности за, сагласно Протоколу, повећање зарада изнад нивоа 
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предвиђеног буџетом за ову годину“. Стога је, ваљда, свима јасно да ће у 
сасвим извесном и очекиваном повећању буџетских прихода за минимално 10 
милијарди бити довољно средстава да се остваре повећања у укупном износу 
од 13,6% приликом последњег овогодишњег повећања, па чак остаје простора 
и за разговор о другим начинима за побољшање материјалног положаја. То 
што у Протоколу нема договорених процената од 3% односно 2% у јуну и 
октобру, подсећамо да нема ни у оних 2%+2%+2% у Закону о буџету о којима 
говори Унија у поменутом саопштењу, јер су повишице о којима они говоре у 
Закону о буџету дефинисане такође описно и везане су за раст потрошачких 
цена и раст БДП у протеклој години. Међутим, свима који су били присутни 
на преговорима и који нису бежали са истих, јасно је да ће се повећање 
зарада у просвети ипак десити у процентима који нису ни у Закону, а ни у 
Протоколу, али су потпуно јасно дефинисани и одређени, што ће бити 
видљиво већ и у априлу, када се очекује ипак за готово 1% већи раст зарада 
него онај од 2%, колико помиње Унија. 
         Други крунски доказ да је „лажљива тројка“ обмањивала јавност 
потписници спорног саопштења налазе у допису Сталне конференције 
градова и општина у коме се каже да јубиларци не рачунају на јубиларне 
награде за 2009. и 2010. годину, јер за то нема правног основа, а нити су ЈЛС 
за то обезбедиле средства, што је потпуно беспредметно, јер то је свима и без 
сталне конференције јасно, или бар је јасно онима који су читали Закон о 
буџету Републике Србије за 2011.г. и где у члану 13. пише да се неће вршити 
обрачун, нити исплата јубиларних награда (и других награда и бонуса), осим 
јубиларних награда за запослене који су то право стекли у 2011. години. Елем, 
Протоколом је питање јубиларних награда сведено на техничко питање, пошто 
је Влада Протоколом утврдила и рокове и динамику за исплате јубиларних 
награда и намерена је да то уради, пошто и сам министар у поменутом допису 
од 23.02.2011.г. каже да је „прихваћено да се заостале отпремнине исплате до 
краја 2011.“, као и да је „прихваћено да се заостале исплате јубиларних 
награда реализују до 30.09.2011. године“ и наравно да се „исплате јубиларних 
награда за 2011. изврше до 31.12.2011. године“. Сем тога, прихваћен је, и то 
знатно пре рока да се испуне допунски захтеви штрајкача, и „да до 
31.03.2011. започну преговори о изменама и допунама Закона о основама 
система образовања и васпитања и Посебног колективног уговора за 
запослене у основним и средњим школама и домовима ученика“. 
         Стога, као један од чланова „лажљиве тројке“, и овом приликом у своје 
име и свих оних који ми и даље верују, пошто је мој мандат дат организацији 
да га употреби на начин како она то сматра да је најбоље, могу да кажем да се 
не осећам пораженим, већ супротно томе, задовољним што смо остварили у 
овом тренутку више од могућег, чему у прилог говори и чињеница да је Влада 
на 20 милијарди динара, колико је више одвојила у буџету у односу на 
претходну годину, вољна да за поправљање материјалног положају запослених 
у јавном сектору и пензионера обезбеди нових 10 милијарди динара и да то, 
ако већ није „сјајан“ споразум, како се са Протоколом спрдају потписници 
спорног саопштења, бар је добар, реалан и одржив. Како ли ће они доћи до 
20% остаје да се види, али је сасвим сигурно да обмањивањем јавности и 
клеветањем других, то неће моћи учинити. При томе инсинуирајући у наслову 



саоппштења да онај „ко лаже тај и краде“, заборављају једну много 
реалистичнију и истинитију изјаву коју је већ користио потписник овог 
текста, а коју је изрекао Свети Василије Велики, рекавши да клеветник 
наноси одједном три штете: и оном о коме говори, и ономе коме говори и 
понајвише самом себи, што добија посебну тежину и због чињенице да се 
ради о просветним радницима, о педагозима, наводно посвећеним деци и 
који све ово раде да би тој истој деци било боље.  
         Што се тиче нашег синдиката, сматрамо и да је 13,6% добар резултат, 
јер смо у фази припреме преговора до којих нажалост није дошло у време 
усвајања, већ касније, захтевали повишицу од 12% односно 13% као излазну 
стратегију, што смо и остварили и што је лако проверити из дописа које смо 
свима слали још у октобру месецу. То што су касније апетити нереално 
порасли до границе коју није могуће остварити, између осталог, је и заслуга 
управо колега из Уније који су увек постављали циљеве који се не могу 
постићи и при том се понашали на начин да и не желе постићи договор. На 
тај начин могуће је да су привремено и понеку „заблуделу овчицу превели у 
свој обор“, али дугорочно, кад се сви помало прерачунају и кад тензије 
спласну, биће видљиво ко је лагао, а ко истину говорио, ко се служио 
синдикалним, а ко несиндикалним средствима и шта је био циљ: бољи 
материјални положај, отпремнине, јубиларне награде или брутално 
преотимање чланова, који су све више и сваки дан свеснији авантуре у које су 
их увалили неодговорни лидери, што ће бити видљиво већ на наредним 
обрачунским листама. Стога и не чуди велик број позива из синдиката 
потписника да се придруже онима који су били реални и који су оно што су 
тражили и остварили. „Продавце магле“ ипак треба потражити међу онима 
који готово свакодневно на својим сајтовима излазе са својим 
проблематичним саопштењима и изјавама које су све само не истина, па су 
повремено присиљени и сами себе да демантују, иако је свима већ одавно 
јасно да су дописи школама (директорима) пуни претња и уцена и 
разноразних „упутстава“ са квазизаконским образложењима, све само не оно 
што помаже да се школска година колико-толико регуларно заврши, јер је то 
за оне у чије име се све ово наводно ради и најважније. 
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